
 

 ســرویس سیاسی - یک نماینده مجلس 
گفــت: در کجای دنیا فــروش خودرو از طریق 
مزایده اســت؟ این یک شــارلاتانیزم جدید در 
حوزه خودروســازی برای ارتقاء قیمت خودرو 
اســت؛ چراکه نمی تواننــد در چارچوب قانون 
قیمــت خودرو را افزایش دهند آن را در بورس 

عرضه می کنند.
لطف الله ســیاهکلی درباره بحث تفکیک 
وزارت بازرگانی از وزارت صمت که بین دولت 
و مجلس مطرح می شود، گفت: این بحثی است 
که در مجلس وجود دارد و امیدوارم در چند روز 

آینده تعیین تکلیف شود. 
در هــر صــورت یکســری فعالیت ها در 
وزارت بازرگانی جزو وظایف این وزارت خانه 
اســت که در وزارت صنعت نیست و یکسری 
وظایف در صنعت اســت که ربطی به بازرگانی 
ندارد، جدا شــدن این ها به نظر من خوب است 
البته رأی مجلس را نمی دانم که با نظر من موافق 

یا مخالف باشد، آن نظر نمایندگان است.
نماینده قزوین در مجلس شورای اسلامی 
با بیان این که نظارت و تنظیم بازار جزو وظایف 
اصلی دولت اســت اما آن را ضعیف مشــاهده 
می کنیــم، افزود: این امــر در واقع وزیر صنعت 
را هــم از صنعت می اندازد و هم از تجارت  زیرا 
آنقدر حجم کار زیاد اســت و گرفتاری روزمره 
 در حــوزه بــازار وجود دارد که کار را ســخت 

می کند. 
در حوزه صنعــت کارها بلندمدت، کنترل 
کیفی و تولید کمی و کیفی است و سیاست گذاری 

و استراتژی بلندمدت تری دارد. 
در حــوزه بازار گاهــی اوقات تصمیمات 
باید به لحظه گرفته شــود بنابراین اشراف کامل 
و تســلط می خواهد و تنظیم بازار باید بلد باشند 
که من فکر می کنم امروز این گونه نیســت و کار 

سخت است. 
وی دربــاره این که برخی نمایندگان عنوان 
می کننــد یکبار بــرای ادغام ایــن وزارت خانه 
هزینه های بسیاری شد حال باز هم برای تفکیک 

باید هزینه بسیاری شود، بیان کرد: یک تجربه ای 
بود که به نظر من ناموفق هم بود که ما  نباید یک 
تجربــه به صرف این کــه ناموفق بوده و  ممکن 
اســت هزینه داشته باشــد، ادامه دهیم. هنگامی 
که اقدامی ناموفق است باید اصلاحش کنیم هر 
وقت برسیم به این که اشتباه کرده ایم همان لحظه 
کار را اصلاح کنیم بســیار بهتر از این اســت که 

اشتباه را ادامه دهیم. 
معتقدم یک اشــتباهی اســت که صورت 
گرفته و امروز آن را ما مشــاهده می کنیم و اظهر 

و من الشمس است دیگر.
ســیاهکلی دربــاره عرضه خــودرو در 
بــورس عنوان کرد: این کار بــه نظر من به نفع 
خودروســاز اســت نه به نفع خریدار . یک کار 
خنده دار در دنیا اســت کــه خودرو را به بورس 
بیاوریم! این ناکارآمدی ما را نشان می دهد، مبنی 
بر این که بازار خودرو و مشــتری را نمی فهمیم 
 و چــون نمی فهمیم نمی توانیم مشــکل را حل 

کنیم. 
وی با اشاره به این که ما ابتدا باید مسئله را 
بفهمیم بعد اراده برای حل مســئله داشته باشیم 
و آن را حــل کنیــم و چون نمی توانیم مســئله 
را بفهمیمبــا آن بازی می کنیم، اظهار داشــت: 

بــورس محل مزایده اســت، مگر می شــود با 
مزایــده خودرو فروخت؟ در کجای دنیا فروش 
خودرو مزایده است این یک شارلاتانیزم جدید 
در حــوزه خودروســازی بــرای ارتقاء قیمت 
خودرو اســت، چراکه نمی توانند در چارچوب 
قانون قیمت خــودرو را افزایش دهند آن را در 
بورس عرضه می کننــد و چون مردم نیاز دارند 
از ســر اضطرار می خرند و قیمت در آنجا تعیین 
می شــود و قیمت را در آنجا بالا می برند این یک 
بیماری کهنه ای اســت که در صنعت خودروی 
 ما وجود دارد و متاسفانه وزیر هم این را متوجه 

نمی شود.
ســیاهکلی درباه نظارت مجلس بر عرضه 
خــودرو در بورس گفت: بارها گفتیم علت این 
که با این وزیر در این حوزه مخالف هســتیم و 
می گوییم نمی تواند این وزارت خانه را اداره کند 
همین اســت که ما سر تعاریف با ایشان مشکل 
داریم. آقای وزیر تعاریف را متوجه نمی شــود، 
او یــک چیز دیگر می فهمد مــا یک چیز دیگر 
می فهمیم مســیر ما دوتا است مشکل ما با آقای 
وزیر  این اســت که مباحث را غلط می فهمد و 
غلط هم تصمیم می گیرد و یکی هم همین بازار 

بورس است.

سیاهکلی نماینده مجلس:

عرضه خودرو در بورس یک شارلاتانیزم است

 پس از پیروزی انقاب اســامی، اولین دولتی که به طور مســتقر بر ســر کار 
آمد، دولت شــهید رجایی بود که اکنون الگوی همه رؤســای جمهور ایران است. 
احمدی نژاد هم در آن زمان می خواست که تمسکی به شهید رجایی داشته باشد. 
اولین کسی که یک الگوی مردم داری در نظام اسامی را ارائه کرد، شهید رجایی بود.

7 سیاسی

فرشیدی فعال سیاسی؛

دولت سیزدهم اعتماد را به مردم بازگرداند

سرویس سیاســی- محمــود فرشیدی وزیر 
آمــوزش و پــرورش دولت نهم ضمن بررســی و 
ارزیابی عملکرد یک ســاله دولت سیزدهم، گفت: 
ســید ابراهیم رئیسی در شــرایط ویژه ای کشور را 
تحویــل گرفت، او در مقوله ارز، صادرات و خزانه 
کشور، گام های بلندی را برای بهبود شرایط برداشت. 
گرچه ممکن است در کوتاه مدت فشارهایی را برای 

مردم داشته باشد اما در درازمدت پاسخ می دهد.
وی افزود: حتی کســانی که با رئیسی هم فکر 
نیســتند، اذعان می کنند که جراحی های اقتصادی 
باید انجام می شــد. در گذشته یارانه هایی که دولت 
هزینه می کرد، به دســت مردم نمی رسید، از تولید 
حمایت نمی شــد و در توزیع کالاها عدالتی وجود 
نداشــت اما اکنون آن جراحی اصلی صورت گرفته 
اســت. امیدواریم که مشکلات شبکه توزیع کالاها 
هم حل بشــود و فرصتی برای سوءاستفاده وجود 

نداشته باشد.
نگاه رئیسی به برجام منطقی است

ایــن فعــال سیاســی اضافــه کــرد: اکثر، 
صاحــب نظــران اذعــان دارند کــه جهت گیری 
دولــت برای اســتقلال، عدالــت و تولید، منطقی 
 و درســت اســت و بــه نتیجه رســیدن آن، زمان 

می برد. 
دیپلماسی گذشته را دیدیم که به اروپا و آمریکا 
منحصر شده بود، به طوری که گویا کشورهای دیگر 
وجود ندارند. اما شــاهدیم که اکنون کشــورهای 

همسایه در اولویت هستند.
فرشــیدی با ذکر اینکه در بحث برجام، دولت 
رئیسی یک نگاه منطقی دارد، اظهار کرد: کارشناسان 
دولت با دستی پرُ از استدلال و راهکار در مذاکرات 
حضــور پیدا کردند و بر مواضع انقلاب اســلامی 
ایســتادند. در واقع مواردی که مقام معظم رهبری 
تذکــر داده اند، رعایت می شــود، ماننــد دریافت 
ضمانــت برای عمل به تعهدات. ایران برای ارتباط 
با همه کشورها به غیر از رژیم صهیونسیتی آمادگی 
دارد، اما دنیا فهمیده است که آمریکا بر سر تعهدات 

خویش نمی ماند.
وی، ورود دولت به دیگر مسائل را مهم خواند 
و گفت: در مســائلی مانند ســیل، زلزله و تخریب 
ساختمان آبادان، دولت با تمام توان ورود پیدا کرد. 
مثلًا وزیر کشــور برای حل مشــکلات مربوط به 

تخریب متروپل، در آبادان مستقر شد.
وزیــر آموزش و پــرورش دولت نهم ضمن 
اشــاره به اینکه دولت ها خدمتگزار مردم هســتند، 
ابراز کرد: این باور از اوایل انقلاب و دوران شــهید 
رجایی شــروع شــد. اما پس از یک مدت به سمت 

اشرافی گری رفت و از این باور فاصله گرفت. 
مخصوصاً این اواخر در دولت سابق، فسادهایی 
وجود داشت که باعث از بین رفتن اعتماد مردم شد. 
در دولت سیزدهم، رئیسی موفق شد که اعتماد مردم 
را جلب کند و الگوی مردم سالاری و خدمتگزاری 

را نشان دهد.
دولت ســیزدهم اعتمــاد را به  مردم و 

فرهنگیان بازگرداند
فرشــیدی با بیان اینکه به گذر زمان برای حل 
مطالبات مردم نیاز داریم، اظهار کرد: به خصوص در 
زمینه اقتصادی نمی توان انتظار داشت که به یکباره 
مسائل حل شوند. دولت سیزدهم در موارد مختلفی 
که جز مطالبات مردمی بوده، ورود پیدا کرده است. 
مطالبات فرهنگیان، کارگران، بازنشســتگان مورد 

توجه دولت است.
وی با ذکر مثال هایی در خصوص ورود دولت 
ســیزدهم به مطالبات مردمی، بیــان کرد: دولت به 
مســائل مربوط به فرهنگیــان و رتبه بندی معلمان 
که چند ســالی به تأخیر افتاده بــود، اعتبار خوبی 
را اختصاص داد و اعتمــاد فرهنگیان را برگرداند. 
همچنین درباره مطالبات کارگران و بازنشســتگان 
 نیز توجــه ویژه ای داشــت و اقداماتــی را انجام 

داد.
این فعال سیاســی یکی از ویژگی های دولت 
سیزدهم را پاکدستی خواند و خاطرنشان کرد: هیچ 
نقطه ضعفی از نظر مفاســد اقتصادی که مرتب در 
دولت قبل شــاهد آن بودیــم، در این دولت وجود 
ندارد. در دولت گذشــته دیدیم که خویشــاوندان 
مقامات عالی رتبه به دلیل مفاسد اقتصادی و اعمال 
نفوذ بــر روی مدیران داخلی و بانک ها دســتگیر 

می شدند. 
در ایــن دولــت، مــواردی از این دســت و 

رانت خواری تاکنون نداشته ایم.

دولت رئیسی تداوم دولت احمدی نژاد 
نیست

وزیر آموزش و پرورش دولت نهم در پاســخ 
به این پرســش که آیا دولت سیزدهم، ادامه دولت 
»محمود احمدی نژاد« اســت یــا خیر، گفت: پس 
از پیــروزی انقلاب اســلامی، اولیــن دولتی که به 
طور مســتقر بر ســر کار آمد، دولت شهید رجایی 
 بــود که اکنون الگوی همه رؤســای جمهور ایران 

است. 
احمدی نژاد هم در آن زمان می خواســت که 
تمسکی به شــهید رجایی داشته باشد. اولین کسی 
که یک الگوی مردم داری در نظام اســلامی را ارائه 

کرد، شهید رجایی بود.
فرشــیدی با بیان اینکــه احمدی نژاد مدعی 
اســت که توانسته مانند شهید رجایی، مردمی باشد. 
ادامه داد: بنده کاری به اینکه احمدی نژاد چه مقدار 
توانســت این راه را ادامــه دهد، ندارم اما الگوی او 

شهید رجایی بود. 
رئیسی هم در ادامه، راه همین افراد قدم گذاشته 
است. الگوهای این رؤسای جمهور، امیرالمومنین 

)ع( است.
وی گفــت: در بحث نیروهــای کابینه دولت 
سیزدهم می بینیم که هم از دولت احمدی نژاد و هم 
از دولت روحانی اســتفاده شده است. مثلًا محمد 
اســلامی در دولت قبل وزیر راه بوده است و اکنون 
رئیس سازمان انرژی اتمی است. بنابراین نمی توان 
گفت که دولت ســیزدهم، ادامه دولت احمدی نژاد 

است.

وزیر آموزش و پرورش دولت نهم گفت: دولت سیزدهم به مسائل مربوط به فرهنگیان و رتبه بندی معلمان که چند سالی به تأخیر افتاده بود، 
اعتبار خوبی را اختصاص داد و اعتماد مردم خصوصا فرهنگیان را برگرداند.

 سرویس سیاسی - شرق نوشت: 
تصمیم برای معرفی نیکزاد به این دلیل 
گرفته شــده که مخالفان رستم قاسمی 
ازجمله در دولــت، معتقدند در مدت 
وزارت او طــرح نهضت ملی مســکن 
پیشرفت نداشته ... معاون اول دولت، از 
علی نیکزاد برای اداره وزارت راه برنامه 
خواسته و نیکزاد برنامه خود را ارائه کرده 

است.
هنوز زمان زیادی از تشکیل دولت 
رئیسی نگذشته بود که گمانه زنی هایی 
مبنی بر احتمال اولین تغییرها در کابینه به گوش رسید؛ تغییراتی که برخی آن را 
مربوط به وزارت اقتصاد می دانستند و برخی وزارت راه. اما آنچه محقق شد، اولین 
استعفا و کناره گیری به نام عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی رقم خورد؛ 
استعفایی که با فشار و تهدید مجلسی ها به استیضاح وزیر ضعیف به بار نشست.

درســت همان زمان ها بود که زمزمه های پراکنده اســتعفا یا برکناری رستم 
قاسمی، وزیر راه و شهرسازی، شکل جدی تری به خود گرفت و اخباری منتشر 
شد مبنی بر اســتعفای وزیری که خود را شایسته ریاست جمهوری می دانست، 
ولــی با کناره گیری به نفع یک کاندیدای خاص بر کرســی وزارت راه تکیه زد؛ 
وزارتخانه ای که تا مدت ها تصدی آن برای خود وزیر هم جا نیفتاده بود و قاسمی 

به اشتباه همچنان خود را وزیر نفت تلقی می کرد!
بعد از گذشت زمان کوتاهی، به دلایل متعددی ازجمله بیماری رستم قاسمی 
و همچنین عدم تحقق وعده های ساخت چهار میلیون مسکن، شایعاتی مبنی بر 

استعفای وزیر راه و شهرسازی در فضای مجازی منتشر شد.
کانال تلگرامی »عصر ما« ســال گذشته در گمانه زنی نوشت: »رستم قاسمی 
اگرچه خود را در قد و قواره ریاست جمهوری می دید، اما به وزارت رسید. به کمتر 
از وزارت نفت هم راضی نبود و قدری طول کشید تا متوجه شود وزارت مسکن 
و شهرسازی را به او داده اند؛ موقعیتی که انگار برایش ماندنی نیست«. این کانال 
تلگرامی در پیش بینی خود، دلیل این کناره گیری را »بیماری ســختی« دانسته که 
»یکباره از راه رسیده و امکان ادامه فعالیت اجرائی، آن هم در اندازه وزارت را از او 
گرفته است«. طبق این گمانه زنی ها حتی سعید محمد هم به عنوان جایگزین رستم 

قاسمی معرفی شده بود، اما سرنوشت برای آن ها این طور رقم نخورد.
چیزی نگذشت که یک بار دیگر پنجم مهر ۱۴۰۰ اخباری مبنی بر استعفای 
رســتم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی، در فضای مجازی دست به دست شد. این 
اخبار فضای مجازی حکایت از بیماری وزیر راه و شهرســازی دولت داشــت و 
این احتمال را قوی می دانســت که وزیر مجبور به استعفا برای درمان شود. منابع 
غیرموثق حتی از بستری شدن چندروزه وزیر در بیمارستان و تحت عمل جراحی 
قرارگرفتن روده او در شهریور ۱۴۰۰ حکایت داشت. گمانه زنی هایی که تأیید یا 

تکذیب آن ها زمان زیادی به درازا می کشید.
یک بار دیگر سوم آبان ۱۴۰۰ این شایعه و گمانه استعفا به دلیل بیماری مطرح 
شد. ایسکانیوز، به دنبال انتشار خبر بستری شدن »رستم قاسمی« در بیمارستان در 
شهریور سال گذشته، تازه ترین خبرها را حاکی از پیشرفت بیماری قاسمی دانست 

و تأکید کرد او به زودی استعفا می دهد.
اما آذر سال گذشته به دنبال انتشار مطلبی با مضمون تغییر در کابینه رئیسی 
که به موضوع کناررفتن رســتم قاســمی از وزارت راه و شهرسازی پرداخته بود، 
روابط عمومی وزارت راه و شهرسازی خبر فوق را تکذیب و اعلام کرد: »انتشار 
این مطالب، انگیزه کارکنان و مدیران وزارتخانه برای تحقق ساخت چهار میلیون 

مسکن و دیگر اقدامات کلان در این حوزه را نمی کاهد«.
بازار شایعات دراین باره به حدی داغ شد که سخنگوی دولت را هم به واکنش 
واداشت. علی بهادری جهرمی ۲۱ آذر سال گذشته با تکذیب شایعه بیماری رستم 
قاســمی اعلام کرد: »شــایعات در مورد آقای قاسمی صحیح نیست. مخصوصا 
در مورد پروژه ســاخت مسکن جلسات متعدد دارند و پیگیری می کنند. ایشان 
مقدمات اولیه ۷۰۰ هزار مســکن را به انجام رســانده است«. اگرچه سخنگوی 
دولت گمانه زنی ها درباره بیماری و اســتعفای وزیر راه و شهرسازی را تکذیب 
کرده بود، باز هم این روزها شــایعه استعفا و شدت گرفتن بیماری او و همچنین 
خبرهایی مبنی بر فشار بر او برای استعفا به گوش می رسد. شاهد ماجرا هم سایت 
انصاف نیوز که در گزارشی از سرپرستی علی نیکزاد، نایب رئیس مجلس یازدهم 
که ســابقه وزارت راه و شهرسازی دولت احمدی نژاد را هم در پرونده خود دارد 

برای وزارت راه خبر داده است.
در گزارش انصاف نیوز این طور آمده است که تصمیم برای معرفی نیکزاد به 
این دلیل گرفته شده که مخالفان رستم قاسمی ازجمله در دولت، معتقدند در مدت 
وزارت او طرح نهضت ملی مسکن پیشرفت نداشته است. طبق این گزارش، یکی 
دیگر از دلایل تغییر پیش رو در وزارت مســکن، به انتقادها از مســائل درون این 
وزارتخانه برمی گردد: »بسیاری از معاونان قبلی هنوز تغییر نکرده اند، وزارتخانه 
دچار آشفتگی و چنددستگی است و انتصابات جدید رضایت بخش نبوده است«. 
بنا بر این گزارش، محمد مخبر، معاون اول دولت، از علی نیکزاد برای اداره وزارت 

راه برنامه خواسته و نیکزاد برنامه خود را ارائه کرده است.
 اگرچه این روزها بیش از هر زمان دیگری کابینه رئیســی نیاز به ترمیم دارد 
و تغییر حتی یک وزیر ضعیف هم می تواند امیدبخش باشــد، اما مسئله ای که از 
درجه اهمیت بالایی برخوردار اســت، این اســت که آیا گزینه احتمالی و وزیر 
جدید کارایی بیشــتری نسبت به وزیر قبل دارد؟ به هر حال اگرچه تاکنون بارها 
گمانه زنی ها درباره استعفا یا برکناری برخی وزرای ضعیف یا پرحاشیه تکذیب 
و رد شده است، اما تجربه نشان داده برخی اخبار با این مضمون به منظور گرفتن 
بازخوردهای جامعه اســت و در صورت پالس مثبت جامعه، این امر در کمترین 

زمان ممکن محقق می شود.

 ســرویس سیاســی - نماینده اردبیــل در مجلس گفــت: اگر طی 
هفتــه جــاری وضعیت وزارت صمــت تعیین تکلیف نشــود، ما همچنان 
 روی حرف خودمان هســتیم و بحث اســتیضاح مجددا بــه جریان خواهد 

افتاد.
صدیف بدری نماینده مردم اردبیل و یکی از اســتیضاح کنندگان وزیر 
صمت در رابطه با پایان مهلت دو ماهه مجلس به دولت درخصوص استیضاح 
وزیــر صمت و تفکیک ایــن وزارتخانه، گفت: ما از دولت در این خصوص 
گله مند هستیم، من فکر می کنم دولت اراده ای برای تفکیک وزارتخانه ندارد.
وی ادامه داد: در هفته گذشــته با آقای قالیباف صحبت کردیم و متوجه 
شــدیم که ظاهرا نظر دولت همان مصوبه ای اســت که از قبل در مجلس بود 
و شــورای نگهبان ایراد گرفته بود، که دولت با آن موافق اســت تا توسط آن 

وزارت بازرگانی تشکیل شود.
 بدری افزود: اگر طی هفته جاری این اتفاق صورت نگرفت، ما همچنان 
روی حــرف خودمان هســتیم و معقتدیم که بحث هــا و چالش هایی که در 
وزارتخانه وجود داشــت همچنان وجود دارد و رفع نشده است در نتیجه ما 

مصر هستیم که ایشان واقعا به درد این وزارتخانه نمی خورد.
نماینده مردم اردبیل ادامه داد: طی این دو ماه ما چیزی از رفع ایرادات و 
مشکلات در این وزارتخانه ندیدیم. البته احتمال می دهم که طی هفته جاری 
وضعیت وزارت صمت تعیین تکلیف شود اما اگر چنین نشد بحث استیضاح 

مجددا به جریان خواهد افتاد.

»رستم« کابینه رفتنی شد ؟ رونمایی 
از جایگزین وزیر راه

بدری نماینده مجلس:

وضعیت وزارت صمت تعیین تکلیف 
نشود، استیضاح به جریان خواهد افتاد

با حجاب اسلامی نمی توانستند 

یکی از دستاورد های دولت 

پسر یکی از نمایندگان

تا یک میلیارد تومان 

اثر گذار نبود 

تسهیلات نمی دهند

۵ میلیارد یورو 

کالابرگ الکترونیک

تایید نمی کنم

افشا می کنیم

سفیر روسیه و انگلیس 

آرش میراسماعیلی در خصوص آمادگی جسمانی جودوکاران گفت: من از 
لحاظ فنی و بدنی بچه ها را خوب دیدم، اما شرایط مسابقات و استرس روحی و 
روانی روی آن ها اثر بسزایی داشت. یک روانشناس عالی را برای مشاوره آوردیم. 
میراسماعیلی افزود: این موضوع را من باز نکرده بودم، اما در بخش بانوان اجازه 
نمی دادند با حجاب بازی کنند. ما پیگیر موضوع شدیم و با روی گشاده برخورد 
کردند. دو روز پیش از مســابقات ما فشــار و استرس زیادی داشتیم.  وی  درباره 
درگیری جودوکاران در سالن غذاخوری گفت: همه من را به صداقت می شناسند، 
ســردبیر یکی از خبرگزاری ها این خبر کذب را نشر داد. اگر همچین موضوعی 
بود مسئولین ورود می کردند. یک شیطنت مغرضانه بود و با شدت آن را تکذیب 
می کنم. ما یکی از منظم ترین رشته های ورزشی بودیم. این موضوع یک خوراک 

بد برای بیگانگان شد تا به رشته جودو ضربه بزنند.

جواد کریمی قدوسی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: تحلیل من این است که این یک نقطه ای برای وحدت بسیاری از جریان هایی 
است که دل در گرو اسلام ناب، کشور و امنیت ملی دارند برای اینکه با هم رفاقت 
کنند. ما فقط نگاه نکنیم که این توافق اگر حاصل شــد دستاورد اقتصادی دارد به 
نظر من دســتاورد های سیاسی، فرهنگی، اجتماعی و اعتقادی اش خیلی بیشتر از 

دستاورد های مالی و اقتصادی است.

هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان درباره دستگیری پسر یکی از 
نمایندگان مجلس و اینکه آیا شورای نگهبان مباحث امنیتی را هم در بررسی های 
خود نســبت به داوطلبان انتخابات لحاظ می کند یا خیر، گفت: بر اساس قانون، 
شورای نگهبان مکلف است از طریق ۴ مرجع درباره داوطلبان انتخابات اعلام نظر 

کند و ما نظر خود را بر اساس گزارش مراجع چهارگانه اعلام می کنیم.

محمدرضا احمدی سنگری عضو کمیسیون آموزش مجلس شورای اسلامی 
بــا تاکید بر اینکه چگونگی برگزاری کنکــور ۱۴۰۱ در مجلس با حضور وزیر 
علوم تحقیقات و فناوری و رئیس ســازمان سنجش آموزش کشور بررسی شده 
است، گفت: سوالات کنکور علوم پزشکی تا یک میلیارد تومان خرید و فروش 
می شد. وی با اشاره به ابزاری همچون عینک، خودکار و تجهیزات بسیار ویژه ای 
که فرســتنده و گیرنده سوالات و پاســخنامه های آزمون سراسری بودند، گفت: 
تجهیزات ویژه ای که از داوطلبان کنکور کشف شده است، ابزاری است که از ۱۵ 

تا ۲۵ میلیون تومان قیمت دارند.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری فشار فیفا برای حضور زنان در 
ورزشگاه ـ طی بازی اخیر استقلال و مس کرمان ـ را تاثیرگذار ندانست و گفت 

که این حضور تصمیم وزارت ورزش بوده است.

ابوالحســنی قائم مقام بانک مرکزی گفت: بانک هایی در بخش خصوصی 
داریم که سپرده می گیرند، اما این سپرده در بخش دارایی شان نمی آید. یکی دو بانک 
داریم که در ترازنامه بخش بدهی شان بالا می رود، یعنی سپرده جذب می کند، ولی 
تسهیلات نمی دهند؛ بنابراین برخورد جدی تر با بانک های متخلف در دستور کار 
بانک مرکزی قرار دارد چرا که بررسی ها صرفا به کنترل دارایی ها محدود نیست و 
موارد دیگری هم اضافه شده که کار را برای بانک ها سخت می کند. بر این اساس 
در حال حاضر داریم کنترل ترازنامه بانک ها را نسبت به گذشته کامل تر می کنیم، 
یعنی از بخش دارایی ها فراتر رفته و به بخش بدهی ها هم می رویم و سپرده ها را 
نیز کنترل می کنیم که این موضوع در مراحل نهایی تصویب و تنظیم مقررات قرار 

دارد و پس از نهایی شدن ابلاغ می کنیم. 

رئیس دبیرخانه ســتاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی گفت: ۵۵ نفر از 
بدهکاران بزرگ بانکی، کســانی هستند که هرکدام بیش از ۵۰ میلیون یورو و در 

مجموع، ۵ میلیارد یورو ارز ترجیحی گرفته اند و هنوز تسویه نکرده اند.

احســان خاندوزی از اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی به جای یارانه در 
برخی از استان های کشور به صورت پایلوت خبر داد و گفت: با تصویب کالابرگ 
الکترونیک در هیات دولت تا پایان ســال  شــاهد اجرای آن در تمامی استان های 
کشــور خواهیم بود.  تدوین سیاســت های کالابرگ الکترونیک جزو مصوبات 
مجلس شــورای اســلامی در سال ۱۴۰۱ ذیل بودجه است  که با جدیت از طرف 

وزارت رفاه پیگیری می شود. 

مقدســی رئیس کل گمرک ایران در مورد خودرو های دپو شــده در گمرک 
توضیح داد: موضوع ثبت سفارش جعلی این خودرو ها مطرح است که همه موارد 
اخیرا تعیین تکلیف شده است و به فروش خواهند رسید. در واقع مرجع قضایی 
درحال تعلین تکلیف آن اســت. معاون وزیر اقتصاد همچنین در مورد استفاده از 
خودرو های دپو شده در مدت جام جهانی در منطقه ازاد کیش گفت: از این موضوع 
اطلاع ندارم، اما ورود اکثر این خودرو ها به دلیل اینکه بالای ۲۵۰۰ ســی ســی یا 
ساخت کشور خاصی هستند به کشور ممنوع است. مقدسی در مورد اینکه گفته 
می شود تجهیزات برخی خودرو ها دزدیده شده است، عنوان کرد: با توجه به شرح 
وظایف گمرک، این نهاد انباردار نیست و مرجع تحویل گیرنده است. من دزدی را 

تایید نمی کنم و تاکنون شکایتی مبنی بر این نداشتیم. 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به نظر 
می رســد  سازمان بورس بعد از بهبود شاخص افشای اطلاعات ناشران بورسی، 
به سراغ افشای آرای تخلف ناشران خواهد رفت، این اقدام مهم از چه زمانی اجرا 
می شود؟ اظهار داشت: باتوجه به اینکه درحال حاضر تأخیر در افشای اطلاعات 
ناشران بورسی و همچنین موارد تخلف بسیار کاهش یافته، بنابراین نظارت های 
مستمر سازمان بورس تشدید شده است. یکی از موارد و اقدامات مهم برای اولین 
بار در بازار سرمایه که سازمان بورس به تازگی دنبال کرده، انتشار آرای تخلفات 
اســت که بر این اســاس، به فعالان بازار سرمایه اعلام خواهد شد که چه ناشرانی 
در ســازمان بورس آرای تخلف دارند. به عبارت بهتر، قرار اســت اسامی افراد یا 
ناشرانی که آرای منجر به جریمه نقدی، سلب صلاحیت و امثال این موارد دارند، 

در بازار سرمایه افشا شود.

روزنامه جمهوری اســلامی نوشــت:بعد از سفیر روســیه در تهران که در 
ســال های اخیر پایش را از گلیم سفارت درازتر کرده و مرتکب جسارت هائی به 
ملت ایران شــد، اخیراً ســفیر انگلیس نیز به پیروی از همتای روسی خود از خط 
قرمز عبور کرده و مردم کشورمان را زیر سؤال برده است. اگر وزارت امور خارجه 
کشورمان با سفیر روسیه به خاطر گستاخی های دو سال اخیرش برخورد لازم را 
می کرد، اکنون سفیر انگلیس به خود اجازه نمی داد مرتکب این گستاخی نسبت به 
مردم ایران شود. این دو سفیر اکنون دو عنصر نامطلوب هستند و وزارت خارجه 

ما حق دارد با آن ها رفتاری کند که معمولاً با عناصر نامطلوب می نمایند.

اخبار ویژه ...

دوشنبه 7 شهریور 1401 ، 1 صفر 1444 ، 29 آگوست 2022، شماره 4026، صفحه


